

## HKSKH Easter Reconciliation Journey

### 香港聖公會復活期復和之旅

Lecture 2 Reflection time:

第二講反思問題：

Remembering Nadim' s metaphor of loading up the boat with our messages and ideas and setting it to sail so that it docks and people can unload those goods.

還記得拿添的比喻嗎？就是在船上裝載我們的信息和想法，並讓它駛出，使它停泊下來，人便可提取那些貨物。

What are we loading up on our boats every day? Have we set it to sail or have we just kept it at dock?

我們每天裝載甚麼貨物？我們讓它駛出，抑或只讓它一直停泊下來？

Pharisees were interpreters of the law and had tremendous influence. They showed that religious institutions can become the gospel' s biggest obstacles. 法利賽人是詮釋律法者，他們有巨大的影響力，表現出宗教制度可以成為福音的最大障礙。

How have we been like the Pharisee? How would Jesus challenge us in our interpretations of his teachings to serve our own interests? How afraid are we of being "wrong" ?

我們一直如何像法利賽人那樣？我們若為了一己之私而詮釋耶穌的教導，祂會怎樣挑戰我們？我們對於「錯」有多害怕？

Do we lack passion or do we lack balance? I wonder whether the ability to be compassionate is a sign of a healthy balance?

我們缺乏熱情，還是缺乏平衡？能夠有同情心是否健康的平衡表現？